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Kalisz, 3.07.2025 roku 

Pani 
Magdalena Sekura-Nowicka
Radna 
Rady Miasta Kalisza

Szanowna Pani Radna,      

odpowiadając na Pani interpelację w sprawie planowanej budowy nowej siedziby
Filharmonii Kaliskiej informuję, że od lat ta inwestycja – ważna nie tylko dla Kalisza 
-  jest ujęta w Strategii rozwoju województwa wielkopolskiego. Miasto Kalisz 
posiada Program Funkcjonalno-Użytkowy dla projektu siedziby Filharmonii 
Kaliskiej. Szacowane koszty inwestycji zostały określone w powyższym Programie 
i wynoszą 249.050.000,00 PLN netto. W Budżecie Miasta i Wieloletniej Prognozie 
Finansowej nie zostały zabezpieczone środki własne na realizację niniejszej 
inwestycji. Obecnie analizowane są różne możliwości finansowania. Należy 
pamietać, że warunkiem ubiegania się o wsparcie finansowe jest posiadanie 
odpowiedniej dokumentacji, w tym projektowej. Nie planuję przeprowadzać 
konsultacji społecznych dotyczących planowanego przedsięwzięcia. Warto 
jednak podkreślić, że inicjatywa ta spotkała się z bardzo pozytywnym odbiorem, 
zarówno wśród mieszkańców, jak i przedstawicieli świata kultury i sztuki. Idea 
stworzenia w naszym mieście profesjonalnej fabryki kultury zyskała poparcie 
takich osób, jak ministra kultury Hanna Wróblewska, maestro Krzesimir Dębski 
i Ruben Silva, Jolanta i Włodzimierz Pawlikowie, Mieczysław Szcześniak czy 
przedstawiciele stowarzyszenia zrzeszającego budowniczych i stroicieli 
fortepianów.    
Działania związane z budową Filharmonii nie będą negatywnie wpływać na 
realizację innych inwestycji w naszym mieście.

Z poważaniem 
        Prezydent Miasta Kalisza

/…/
  Krystian Kinastowski



Kalisz, 23 czerwca 2025 r.

Pan

Krystian Kinastowski

Prezydent Miasta Kalisza

INTERPELACJA
w sprawie planów budowy nowej siedziby Filharmonii Kaliskiej

Szanowny Panie Prezydencie,

na podstawie § 44 ust. 1 Statutu Miasta Kalisza oraz art. 24 ustawy o samorządzie gminnym, składam 
interpelację w sprawie planowanej przez Pana Prezydenta inwestycji polegającej na budowie nowej 
siedziby Filharmonii Kaliskiej.

Z informacji dostępnych w mediach wynika, że planowana inwestycja może opiewać na kwotę od 250
do nawet 400 milionów złotych, co w świetle obecnej sytuacji finansowej Miasta Kalisza budzi 
poważne wątpliwości co do zasadności, źródeł finansowania oraz kolejności realizacji tej inwestycji 
względem innych, już zaplanowanych, ale niezrealizowanych zadań.

Zgodnie z bilansem budżetu za rok 2024:

 Skumulowany wynik budżetu miasta wynosi –253,5 mln zł,
 Zadłużenie długoterminowe wzrosło w 2024 roku o 57,8 mln zł (do poziomu 318 mln zł),
 Niewykonane wydatki inwestycyjne wyniosły 27,6 mln zł,
 Znaczące środki (ponad 102 mln zł) pozostały niewykorzystane na koniec 2024 r.

W związku z powyższym, zwracam się z prośbą o udzielenie odpowiedzi na poniższe pytania:

1. Czy Miasto Kalisz dysponuje przygotowaną dokumentacją techniczno-ekonomiczną 
dotyczącą budowy Filharmonii Kaliskiej (studium wykonalności, analiza kosztów, 
harmonogram, źródła finansowania)?

2. Jakie dokładnie koszty (wraz z VAT i kosztami eksploatacyjnymi) są szacowane na realizację 
tej inwestycji?

3. Czy w budżecie miasta lub Wieloletniej Prognozie Finansowej zostały zabezpieczone 
jakiekolwiek środki własne na tę inwestycję?

4. Czy planowane jest finansowanie inwestycji poprzez zaciąganie kredytów lub emisję 
obligacji? Jeśli tak – w jakiej kwocie i w jakim horyzoncie czasowym?

5. Czy Miasto planuje występować o środki zewnętrzne (np. środki europejskie, rządowe, 
sponsorów prywatnych)? Czy prowadzone są już jakiekolwiek rozmowy w tej sprawie?

6. Jakie inne inwestycje miejskie mogą zostać przesunięte, ograniczone lub zaniechane w 
związku z budową nowej siedziby Filharmonii Kaliskiej?

7. Czy Prezydent zamierza przeprowadzić konsultacje społeczne dotyczące tej inwestycji?

Biorąc pod uwagę fakt, że znaczna część zadań majątkowych zaplanowanych w 2024 roku nie została 
wykonana, oraz że zadłużenie miasta znacząco wzrosło, realizacja tak kosztownej inwestycji budzi 



zasadne wątpliwości co do racjonalności i priorytetów polityki inwestycyjnej prowadzonej przez Pana 
Prezydenta.

Z poważaniem

/-/

Magdalena Sekura-Nowicka
Radna Miasta Kalisza


